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رونمایی از چهار تیم مرحله 
نیمه نهایی والیبال زنان

 سه پینگ پنگ باز ایرانی
در قهرمانی جهان

نقره یخ نوردان روی دیواره آب شده

 رده های دورقمی
برای شطرنج بازان ایرانی

تیم های سایپا تهران، ملی زیر ۲۰ سال، پیکان تهران 
مرحله  در  را  حریفانشان  سپاهان  مبارکه  ــولاد  ف و 

نیمه نهایی لیگ برتر زنان شناختند.
ــازی هفته هــفــدهــم مــرحــلــه مقدماتی  بـ در چــهــار 
زنان  برتر  باشگاه های  قهرمانی  والیبال  رقابت های 
ایران، دیروز تیم های سایپا تهران، مقاومت شهرداری 
تبریز و تیم ملی زیر ۲۰ سال پیروز شدند و تیم نفت 
امیدیه با حضورنیافتن  هوران یزد در امیدیه، پنجمین 
پیروزی اش را از باخت فنی گرفت. با پایان بازی های 
این هفته و تعیین رتبه چهار تیم صعودکننده به مرحله 
فولاد  مصاف  به  تهران  سایپا  تیم های  نیمه نهایی، 
مبارکه سپاهان می رود و تیم ملی زیر ۲۰ سال مقابل 
پیکان قرار می گیرد. نکته جالب این که تیم ملی زیر 
۲۰ سال دیــروز هم پیکان را برد و یک پله در جدول 
رده بندی صعود کرد، اما در نیمه نهایی هم دوباره به 

مصاف پیکان می رود.

سه پینگ پنگ باز ایرانی در مسابقات انفرادی و دوبل 
قهرمانی جهان حاضر می شوند. رقابت های تنیس روی 
میز انفرادی و دوبل قهرمانی جهان ۲7 اردیبهشت تا 
4 خرداد سال آینده به میزبانی دوحه قطربرگزارمی 
شود و سه ایرانی پینگ پنگ  بازانی  هستند که از طریق 
رنکینگ سهمیه قهرمانی جهان را گرفته اند، نوشاد 
کشاورزی  امیرمهدی  و  انفرادی  بخش  در  عالمیان 
و بنیامین فرجی در مسابقه دوبل به نام ایران بازی 
 ۲۰۲3 می کنند. در حالی که دوره قبل یعنی ســال 
چهار پینگ پنگ باز؛نوشاد عالمیان، نیما عالمیان، 
امیرحسین هدایی و امین احمدیان ایرانی در شهر 
دوربــان آفریقای جنوبی در انفرادی و دوبل شرکت 

داشتند.

محسن بهشتی راد و محمدرضا صفدریان دو یخ نورد 
ایــرانــی روی دیـــواره آب شــده در جــام جهانی کانادا 
صاحب دو مدال نقره سرعت شدند. آخرین مرحله 
جــام جهانی یــخ نــوردی در شهر ادمونتون کانادا به 
دلیل آب شدن دیواره به خاطر گرمای زیاد روی دیواره 
چوبی برگزار شد که محسن بهشتی راد پس از ورزشکار 
مغولستان برسکوی دوم جهان ماده سرعت ایستاد و 
مدال نقره گرفت. به همین خاطر نتیجه این مرحله در 

رنکینگ محاسبه نشد.
جهانی  جام های  امتیازات  جمع بندی  با  درنهایت 
ــوردی، محمدرضا صــفــدریــان پــس از ورزشــکــار  ــخ ن ی
مغولستانی با ۲۵۵ امتیاز در رتبه دوم سال ۲۰۲۵ جهان 
ایستاد. در این رقابت ها ورزشکار مغولستانی تنها با 
یک مسابقه بیشتر و امتیاز ۲۶۰ برسکوی اول رنکینگ 
سالیانه قرار گرفت. صفدریان بدلیل عدم دریافت 
ویزای آمریکا مسابقه چهارم رنکینگ ۲۰۲۵ کلورادو را 
از دست داد و همین موضوع موجب برتری ورزشکار 

مغولستانی شد.

در  طباطبایی  سیدمحمدامین  و  مقصودلو  پرهام 
آخرین رنکینگ فدراسیون جهانی شطرنج به ترتیب 
در رده هــای چهل وهفتم و پنجاه ودوم قــرار دارنــد. 
با  ــران  ای پرهام مقصودلو، مــرد شماره یک شطرنج 
ریتینگ ۲۶۸۰ )سه واحــد کاهش( مثل ماه قبل در 
سیدمحمدامین  ایستاد.  جهان  چهل وهفتم  رده 
طباطبایی، دیگر ملی پوش شطرنج ایران نیز با ریتینگ 
۲۶۶۹ )سه واحد افزایش ریتینگ( و با پنج پله صعود در 
رده پنجاه ودوم قرار گرفت. مگنوس کارلسن با امتیاز 
۲۸33 همچنان در رده اول دنیا در بخش کلاسیک 

ایستاده است.

اخبار

جمشید آرش درگذشت
جمشید آرش از محققان و اهالی رشته های کشتی و ورزش های زورخانه ای شب 

گذشته دار فانی را وداع گفت. او متولد ۱3۲7 در تهران بود.
رئیس تشریفات فدراسیون کشتی، مدیر روابــط عمومی فدراسیون کشتی و 
فدراسیون ورزش های زورخانه ای، مسئول و سرپرست اردوی مسابقات جهانی و 
المپیک، نویسنده سالنامه های ورزش کشتی، نویسنده کتاب ایران در بازی های 
المپیک ۱۹4۸ لندن، نویسنده کتاب ایران در مسابقات جهانی ۱۹۵۱ هلسینکی 
)اولین دوره مسابقات جهانی(، نویسنده کتاب ایران در بازی های المپیک آسیایی 

و قهرمانی آسیا، از جمله سوابق و فعالیت های جمشید آرش بوده است.

پریســـا غفاری/ تیم ملی فوتســـال زنان ایران به تازگـــی قهرمان 
مسابقات آسیای مرکزی شد، اتفاقی که سال های قبل هم برای 
ایران رخ داده و ملی پوشان ایران سه دوره قبلی را هم با قهرمانی به 
پایان رسانده اند. تیم ملی برد های پر گلی در این مسابقات به دست 
آورد، اما انتقاد از نحوه بازی این تیم همچنان پا بر جاست. یکی از 
انتقادات از تیم ملی مربوط به سن بالای بازیکنان آن است. مثلاً 
ترکیب ابتدایی ایران مقابل ازبکستان میانگین 3۲ سال داشت 
که بسیار بالاست. انتقاد دوم به تیم مربوط به بی نظمی تیم است. 
اکثر گل های ایران روی اشتباه مدافعان و دروازه بان حریف اتفاق 
افتاد و کار ترکیبی خاصی دیده نشد. مثلاً ایران در دیدار مقابل 

تاجیکستان ۱۸ کرنر زد که فقط یکی از آنها تبدیل به گل شد. در 
فوتسال روز ضربات شروع مجدد بسیار مهم است و می تواند گره 
از کار تیم باز کند. اتفاقی که در تیم ملی ایران بسیار ساده جلوه 
داده می شـــود. یکی دیگر از مشـــکلات ایران در کافـــا، حضور دو 
دروازه بان بود. اتفاقی که باعث شد پس از اخراج فرزانه توسلی و 
زهرا لطف آبادی، نسترن مقیمی که به عنوان بک در ترکیب ایران 

است، به دروازه برود.
قطعاً عیار تیم ملی فوتسال در چنین مسابقاتی مشخص نمی شود 
و وضعیت کنونی تیم ملی بســـیار نگران کننده است و خیلی ها 

معتقدند این شیوه بازی قهرمانی آسیا را به ارمغان نمی آورد.

شهناز یاری سرمربی پیشین تیم ملی فوتسال زنان درخصوص این 
قهرمانی گفت: »کافا از نظر کیفیت به حدی نیست که بخواهیم 
با ترکیب اصلی تیم جوانان در آن شرکت کنیم، چه برسد به تیم 
ملی. اکثر تیم های حاضر در آن با بازیکنان رده های پایه خود آمده 
بودند؛ بنابراین کسب قهرمانی مقابل تیم های درجه سه چندان 
جای تعجب ندارد. حتی تورنمنت کافـــا را نمی توان به عنوان یک 
بازی تدارکاتی درنظر گرفت. این یک ضعف بزرگ است که فرصت 

را به حریفان می دهیم که به شناسایی تیم ما بپردازند.«
او همچنین معتقد است: »اگر بازیکنان و فدراسیون این تورنمنت 
را در حد خود می دانند که برای تجربه اندوزی از آن بهره ببرند، باید 

برای فوتسال زنان ایران نگران شد. حتی باید از حالا با قهرمانی در 
جام ملت های آسیا خداحافظی کرد که تا این حد سطح تکنیکی 
خود را پایین می آورند. در هر حال این قهرمانی از دید من در شأن 

ایران نیست.«
جام  ملت های آسیا اردیبهشـــت ماه ســـال آینده برگزار می شود 
و سه تیم اول این مســـابقات جواز حضور در جام جهانی زنان را 

به دست خواهند آورد.

یاری: فرصت شناسایی را به رقبا دادیم
فوتسال زنان ایران هر روز فاصله اش از آسیا زیاد می شود

محمد محمدی ســـدهی/ مهـــدی تاج در 
انتخابات صبح دیروز برنده شـــد تا چهار 
ســـال دیگر در مسند ریاســـت فدراسیون 
فوتبال بماند. مجمع فدراســـیون فوتبال 
با حضـــور ۸7 عضـــو مجمع برگزار شـــد و 
مهدی تـــاج بـــا 7۲ رأی روی صندلی اش 
ماندگار شد. حیدر بهاروند و امیرعابدینی 
دو کاندیـــدای دیگر ریاســـت فدراســـیون 
بودنـــد که بهاروند به ســـود تـــاج انصراف 
داد و عابدینی با ۱۰ رأی ریاست فدراسیون 
فوتبال را از دست داد و ۵ رأی باطله هم از 

داخل صندوق بیرون آمد.
نه تنها تاج کـــه مهدی محمدنبـــی با 44 
رأی، حیـــدر بهارونـــد بـــا 77 رأی و فریده 
شـــجاعی بـــا 7۱ رأی هـــم به ترتیـــب مثل 
قبل نایب رئیس اول، نایـــب رئیس دوم 
و نایب رئیس بانوان )سوم( شدند. نکته 
جالب در بخش نایب رئیسی این بود که 
اگر محمدنبی یـــک رأی کمتر می گرفت، 
نمی توانست نایب رئیس اول فدراسیون 
شود. محمد اسفندیارپور مدیرعامل گل 
گهـــر بـــا 3۰ رأی و علی خطیـــر مدیرعامل 
نساجی با 3۹ رأی به عضویت هیأت رئیسه 

فدراســـیون فوتبال درآمدنـــد. طهمورث 
حیدری، رئیس هیأت فوتبال چهارمحال 
و بختیاری با 37 رأی و علی طاهری، رئیس 
هیأت فوتبال اصفهان با 33 رأی به عنوان 
نماینـــده هیأت هـــای اســـتانی در هیأت 
رئیسه فدراسیون معرفی شـــدند. علاوه 
بر این فرزیـــن دبیری بـــا ۲۸ رأی، حجت 
کریمی با ۲3 رأی و محمد رحمان سالاری 
با ۲۱ رأی به عنوان کارشـــناس به عضویت 
هیأت رئیسه در آمدند. نمایندگان فیفا و 
AFC از صبح شنبه به طور مرتب جزئیات 

برگزاری مجمع را زیر نظر داشتند.
بـــا تعییـــن تکلیـــف فدراســـیون فوتبال 
ریاســـت  نـــاکام  کاندیـــدای  عابدینـــی، 
فدراســـیون گفت: »در این مجمع غریب 
بودم.« علاوه بر این تاج در اولین واکنش 
بعد از پیروزی در انتخابات گفت: »این که 
بخواهم بگویم در دوره گذشـــته بهترین 
بودیم این طور نیســـت اما ســـعی کردیم 
نســـبت بـــه قبل بهتـــر باشـــیم. دیـــدگاه 
مـــن فراســـوی فوتبال آســـیا اســـت. باید 
باشـــگاه ها را مجهز کنیم و تیـــم بانوان در 
تمامی باشگاه ها فعال شـــود. باید بانوان 

را در استادیوم داشته باشیم. فدراسیون 
فوتبال از تیم ملی و امیر قلعه نویی راضی 

است.«
هرچنـــد ابقـــای تاج بـــا 7۲ رأی نشـــان از 
تعداد موافقانش می دهد، اما او مخالفانی 
هـــم دارد. یکی از ایـــن مخالفان مصطفی 
هاشمی طبا است که قبلاً رئیس سازمان 
تربیت بدنی، رئیس کمیته ملی المپیک 
بوده و معاونت وزیر ورزش در دوره محمود 
گودرزی را تجربـــه کرده اســـت. او در این 
خصوص به »ایران« گفت: »با انتخاب تاج 
نمی توانیم شاهد چشم انداز روشنی برای 
فوتبال کشور باشیم چرا که فدراسیون با 
انتخاب تاج مســـیر 4 سال گذشته خود را 

ادامه خواهد داد.«
در 4 ســـال گذشـــته همزمان با ریاســـت 
تاج در فدراسیون، فوتبال با چالش های 
زیادی دست به گریبان بود که مهم ترین 
آن بدهی سنگین فدراســـیون در پرونده 
ویلموتس بود. پرونده ای که خسارت مالی 
زیادی به ایران زد. حتی شبهات زیادی در 
دوره ریاســـت او مطرح شد که یکی از آنها 
برکناری دراگان اســـکوچیچ سرمربی تیم 

تــــاج رئیــــس مانــــد
فدراسیون فوتبال مسیر خود را ادامه می دهد

ملی در آستانه جام جهانی ۲۰۲۲ بود.
مخالفان تاج معتقدند، فدراسیون فوتبال 
در دوره او از نظر پرورش بازیکنان جوان و 
پشتوانه سازی عملکرد موفقی نداشت.  در 
حالی که فوتبال ما پیش از این چهره های 
شاخصی مثل علی دایی، کریم باقری و... 
را داشت اما حالا خبری از بازیکنان بزرگ 
در تیم ملی نیست و این ضعف بزرگ دوره 

مدیریت تاج محسوب می شود.
ســـعید فائقـــی، معاون ســـابق ســـازمان 
تربیت بدنـــی هم در گفت و گو بـــا »ایران« 

ضمن دفـــاع از نتیجه انتخابـــات دیروز و 
رأی قاطع مجمـــع، از کمبـــود کاندیدا در 
بخش ریاست فدراســـیون فوتبال انتقاد 
کرد و گفت: »متأسفانه در همه دوره های 
انتخابـــات فدراســـیون فوتبـــال شـــاهد 
حضور افراد تکراری بودیم و معمولاً هیچ 
کاندیدای جدیدی در جمـــع کاندیداهای 
ریاست فدراســـیون وجود نداشته است. 
در حقیقـــت ایـــن کاندیداهـــا نمی توانند 
از برخی مســـیرها به ســـلامت عبور کنند 
و ایـــن موضوع باعث می شـــود تا شـــاهد 

حضـــور چهره جدیدی در بخش ریاســـت 
فدراسیون نباشیم.«

او البته بعد از این انتقاد معتقد است باید 
از تاج حمایت شود: »همه اعضای مجمع 
فدراسیون متخصص هستند و به هر حال 
از نظر آنها مهدی تاج بهترین گزینه بود. 
فدراســـیون فوتبال چه خـــوب و چه بد، 
رئیس خود را شناخت و حال باید حمایت 
شود. باید دست به دســـت هم بدهیم و 
فوتبال ایران را به جایـــگاه اصلی خودش 

بازگردانیم.«

حامد جیرودی/ اســـتقلال پس از شکست در دربی 
پایتخت، بایـــد در دیداری حســـاس در لیگ نخبگان 
آسیا به مصاف النصر برود. بهتاش فریبا مهاجم سابق 
آبی پوشان در دهه 60 درباره شرایطی که استقلالی ها در 
بازی مقابل پرسپولیس پشت سر گذاشتند، به »ایران« 
گفت:   »بازی دربی مسابقه خوبی بود که باید برای آن 
به هر دو تیم تبریک بگوییم. چـــرا که دربی ها معمولاً 
خوب از آب در نمی آید ولی در این بازی، همه چیز دیده 
شد. از کارهای تکنیکی و فردی گرفته تا جمعی و تغییر 
تاکتیک. در نیمه اول، بازی در اختیار استقلال بود و 
خوب توپ را می گرداند و در نیمه دوم هم همین طور 
بود و اســـتقلال برتر بود ولی جدای از مسائل داوری، 
تجربه بازیکنان پرسپولیس در دربی بیشتر بود و این 

موضوع کمک کرد بازی را ببرند.«
او دربـــاره اینکه آیا تغییـــر کادر فنـــی و صحبت حضور 
مربیانی مانند والتر ماتزاری و فیروز کریمی و در ادامه 
انتخاب میودراگ بوژوویچ به اســـتقلال آســـیب زد یا 
خیر، عنوان کرد: »بله همین طور است. البته نتیجه 
این بازی را نمی تـــوان به نام بوژوویچ نوشـــت و کار در 
اختیار محمد نوازی و دستیارش علی شیخ الاسلامی 
بود اما حضور بوژوویچ روی نیمکت کار درســـتی نبود 

و نباید او را خراب می کردند. باید با همان کادر قبلی، 
این مسابقه را پشت سر می گذاشـــتند. چون نوازی از 
اول فصل بوده و از شـــرایط تمام بازیکنـــان و تیم آگاه 
است ولی همین که گفتند آقای کریمی می آید یا قبل از 
آن بحث ماتزاری مطرح بود، تمرکز تیم را از بین برد. از 
یک طرف هم باید به باشگاه حق داد که اگر در انتخاب 
ســـرمربی جدید عجله می کردند، نتیجه اش انتخاب 

مربی ای مثل موسیمانه می شد.«
این پیشکســـوت آبی ها یادآور شـــد: »البتـــه در دربی 
بحث داوری هم وجود داشت و تعدادی از کارشناسان 
داوری خطای پنالتی را که روی محمدرضا آزادی انجام 
شد تأیید کردند و اینکه چرا VAR این صحنه را بررسی 
نکرد، جای تعجب داشت. با اینکه در صحنه گل اول 
پرسپولیس هم، به نظر می رسید خط آفساید درست 

نیست و علی علیپور در آفساید است.«
فریبا درباره بازی با النصر چنین نظر داد: »قطعاً بازی 
آسانی در پیش نیست ولی اســـتقلال با اینکه دربی را 
باخته ولی چون خوب بازی کرد، می توان امیدوار بود 
که بازی پایاپایی را با نماینده عربســـتان انجام دهد. 
خوشبختانه مصدومیت بازیکنان استقلال هم برطرف 
شـــده و بازیکنانی مانند جوئل کوجـــو و جلال الدین 

ماشاریپوف هم رســـیده اند. با اینکه رامین رضاییان، 
آرش رضاوند و دیدیر اندونگ هم در شرایط خوبی قرار 
دارند و امیدوارم از آن طرف، کریســـتیانو رونالدو هم 

بیاید تا شاهد بازی جذاب تر و زیبایی باشیم.«
این پیشکسوت تیم ملی، درباره انتخاب دوباره مهدی 
تاج به عنوان رئیس فدراســـیون فوتبـــال هم گفت: 
»انتخاب آقای تاج قابل پیش بینی و طبیعی بود و فکر 
نمی کنم کســـی در نظرش بوده فـــرد دیگری انتخاب 
شـــود. آقای تاج عضو کنفدراســـیون فوتبال آسیا هم 
هست و نمی دانم این موضوع برآیندی برای فوتبال ما 

دارد یا نه، ولی امیدوارم حضورشان مثمرثمر باشد.«

امیدوارم رونالدو هم بیاید تا بازی جذاب تر شود
بهتاش فریبا: می توان امیدوار بود بازی استقلال و النصر پایاپای باشد

مهری رنجبر/ فدراسیون والیبال اختتامیه جام حذفی را متفاوت برگزار کرد. دو 
تیم فولاد سیرجان و شهداب یزد بعد از هت تریک نبرد در فینال و برد فولادی ها، 
بدون اینکه روی سکو بروند مدال طلا و نقره به گردنشان آویزان شد. البته این بار 
بر خلاف قبل، کادر فنـــی زودتر از بازیکنان مدال گرفتند و تعـــداد زیاد کادر فولاد 
باعث شد مدال کم بیاید. بهروز عطایی، سرمربی فولادِ قهرمان، بابت کم آمدن 
مدال از فدراسیون به خبرنگاران گلایه کرد. ســـید محمد موسوی کاپیتانش هم 
بابت نحوه مدال دادن به تیم ها شـــاکی بود تا حدی که با تأخیر به جایگاه آمد و 
مدالش را گرفت. جبار قوچان نژاد، رئیس ســـازمان لیگ فدراسیون والیبال اما 
حرف سرمربی فولاد سیرجان را قبول ندارد:»تعداد مدال ها کم نبود. ما به صورت 
اســـتاندارد ۲۵ مدال برای تیم های فولاد سیرجان و شـــهداب یزد و همچنین یک 
کاپ قهرمانی آماده کرده بودیـــم، اما تعداد کادر و همراهان فولاد ســـیرجان زیاد 
بود، از طرفی معمولاً اول بازیکنـــان مدال می گیرند و بعـــد کادر، ولی این بار کادر 
فولاد ســـیرجان زودتر از بازیکنان مدال گرفتند. حتی به تیم شهداب که بنا نبود 

هم همان تعداد ۲۵ مدال را دادیم.«
او درباره نرفتن تیم ها روی سکو و شکل متفاوت اختتامیه می گوید:»برنامه ریزی ما 
برای مدال و کاپ یک تیم بود. در واقع سکو را برای تیم های اول تا سوم می چینند 
اما در جام حذفی تنها دو تیم قهرمان و نایب قهرمان داشـــتیم. البته باید شکل 
بهتری پیدا می کرد و حتی می توانست سکو باشـــد، اما چون دو تیم بود، از سکو 

صرفنظر کردند.«
به گفته رئیس سازمان لیگ فدراســـیون والیبال، برای عدم تکرار انصراف تیم ها 
اواسط لیگ در فصل آینده، تیم ها راستی آزمایی می شوند:»ما جدول فصل آینده 
لیگ برتر را ۱۲ تیمی می بندیم و قبل از شـــروع هم شرایط تیم ها را راستی آزمایی 
می کنیم تا مشکل امسال تکرار نشود. در واقع برای اینکه تیم ها تا آخر فصل بمانند 
از آنها ضمانتنامه می گیریم، اما فعلاً در مرحله بررسی هستیم که بدانیم قانون 
اجازه می دهد یا خیر؟ بـــه خاطر همین با کمیته های حقوقی و مالی فدراســـیون 
تبادل نظر می کنیم. از طرف دیگر تیم سوم مشتر ک نداریم و باید بازی رده بندی 

برگزار شود، به همین خاطر آیین نامه یکسری تغییرات هم دارد.«

قوچان نژاد: مدال کم نبود، 
کادر سیرجان زیاد بود

واکنش رئیس سازمان لیگ والیبال به ادعای عطایی


